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MÉG SENKI NEM KAPOTT PÉNZBÜNTETÉST LÓGÁS MIATT 

A legtöbb képviselő 
igazoltan hiányzik 
Senki nem kapott még bünte-
tést közgyűlésről v a g y bizott-
sági ülésről való hiányzásért 
Szegeden. A képviselők, illetve 
a bizottsági tagok a legtöbb 
esetben igazolják a hiányzást. 
Wittman Tibor a 13 bizottsági 
ülésből csak kettőre ment el. 

S Z E G E D 
GONDA ZSUZSANNA 

Májustól nem lóghatnak bün-
tetlenül a szegedi önkormány-
zati képviselők és a bizottsági 
tagok, a túl sok igazolatlan hi-
ányzásért ugyanis - egy köz-
gyűlési döntés értelmében -
pénzbüntetés jár. Elvileg. Gya-
korlatilag azonban még senki-
nek nem vontak le a képviselői 
alapdíjából, vagy vettek el a 
bizottsági tagságért járó díjból. 
Az igazolatlan hiányzás a sze-
gedi városvezetésben ugyanis 
ritka, mint a fehér holló. 

A rendelet hatályba lépése 
óta három közgyűlést tartot-
tak. Májusban igazoltan hi-
ányzott Farkasné Pocsai Blan-
ka (Fidesz), Póda Jenő (Fi-
desz), Hűvös László (Fidesz). 
Júniusban Pintér Ferenc 
(MSZP). Szeptemberben Bakai 
Csaba (ESZE-MDF), Juhász 
Gyula (KDNP), Lauer István 
(MSZP) és Szabó László (Fi-
desz). Egy-egy igazolatlant 
gyűjtött össze az MDF-es Mécs 
László (májusban) és a Szege-
dért Egyesület képviselője, 
Csapó Balázs (júniusban). 

Ok lehet a hiányzásra pél-
dául a betegség, vagy ha vala-

ki egy ügyben személyes érin-
tettség miatt nem szavaz, 
ezért nem vesz részt az ülé-
sen. Az igazolást egyébként a 
frakcióvezető adja ki. 

A nyolc állandó bizottság 
üléseiről sokkal jellemzőbb 
volt a távolmaradás, mint a 
közgyűlésekről. A hiányzást 
mindenki minden alkalommal 
tudta igazolni. 

A legtöbbször Wittmann Ti-
bor hanyagolta a megjelenést, 
az egészségügyi és szociális 
bizottság külső tagja a 13 al-
kalomból 11-szer nem ment el 
az ülésre. Elődje, Mikó Tiva-
dar információink szerint 
egyébként éppen azért mon-
dott le a tagságáról, mert sok-
szor nem tudott részt venni az 
üléseken. 

Az ifjúsági és sportbizott-
ság 7 alkalommal ült össze. 
Hingl László - ő is külső tag -
hatszor nem volt ott. A jogi, 
ügyrendi és közbiztonsági bi-
zottság tizenegyszer ülésezett, 
Gyimesi László (Fidesz) hét-

„A 8 állandó bizottság 
üléseiről sokkal 
jellemzőbb volt a 
távolmaradás, mint 
a közgyűlésekről." 

szer nem tudott elmenni. A 
kulturális, közművelődési és 
idegenforgalmi bizottság 8 al-
kalma viszonylag népszerű 
volt, Haág Zalán (KDNP) hi-
ányzott a legtöbbször: három-
szor. A városrendezési, tulaj-
donosi és lakásügyi bizottság 
ülései is látogatottak voltak. 
Tizenkétszer gyűltek össze, 
Oláh János (Fidesz) ötször 
nem ment el. 

Az oktatási bizottság külső 
tagjaként Szegfű Imre a hat 
ülésből kettőt kihagyott. A 
pénzügyi bizottság 20 ülésé-
ből Mécs László kilencet mu-

lasztott. A városüzemeltetési, 
környezetvédelmi, víz- és csa-
tornabizottság tízszer gyűlt 
össze, Balogi Dániel (Fidesz) a 
felén volt ott. 

A hiányzások a pénteki 
közgyűlésre készített bizottsá-
gi beszámolók szerint nem 
akadályozták a munkát, a tes-
tületek minden alkalommal 
határozatképesek voltak. 

S Z E N T E S 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Az együttműködés egyik ele-
me, hogy a Pendola saját költ-
ségén alakította ki a Rádió 
Szentes új stúdióját, az ingat-
lan tulajdonjoga továbbra is 
az önkormányzaté. 

A szállófelújítás 
kronológiája 
2007. április: a szentesi ön-
kormányzat elfogadja a Pen-
dola Kft. Petőfi Szállóra vonat-
kozó felújítási ajánlatát. 
2008. január: megkezdődnek 
a bontási munkák. 
2008. június: bezár a szálló-
ban működő Tóth józsef szín-
ház. 
2008. november: bemutatják 
az 5 csillagos szálló látvány-
terveit. 
2009. július: az országos 
tervtanács jóváhagyja a szál-
lófelújítás tervdokumentációit. 
2009. október: 4 csillagos 
szállóra nyújt be építési enge-
délykérelmet a beruházó, a 
tervek szerint 2011 végén 
nyithat a hotel. 

A város első embere arról is 
beszámolt, hogy első körben 4 
csillagos minősítést kapna a 
Petőfi. Mint megtudtuk, azért 
nem nyílhatna meg 5 csilla-
gosként a szálló, mert a fej-

Megkapta édesapja veséjét az 
a tápéi fiatalember, akinek sor-
sáról hétfői lapunkban írtunk. 
Mindketten jól v a n n a k , és a se-
bészeti klinikán lábadoznak. 

S Z E G E D 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Komplikációktól mentesen ül-
tették be tegnap a szegedi sebé-
szeti klinikán a 23 éves Zentai 
Zoltánnak édesapja veséjét -
tudtuk meg Lázár Györgytől, a 
klinika vezetőjétől. 

Lapunk hétfői számában 
megírtuk: a tápéi fiúról 8 hóna-

lesztés első ütemében nem 
épülne meg a mélygarázs és a 
hotel új, 70 szobás tömbje, 
amit a Művészetek Háza mel-
letti üres telekre álmodtak a 
tervezők. Utóbbiak engedé-
lyezési kérelmét jövő év elején 
nyújtanák be, és ha megépül-
nek, a szálló is megkaphatja 
az ötödik csillagot. 

Zsohár Árpád, a Pendo-
la-cégcsoport tulajdonosa azt 
mondta: biztatták őket, hogy 
pályázzanak a Petőfivel, 
ezért úgy döntöttek, mivel 
csak 4 csillagosra lehet pá-
lyázni, megpróbálják. A do-
kumentumokat november vé-
géig kell benyújtani: a teljes 
beruházási költség tizedét, 
közel félmilliárd forintot 
nyerhet ily módon a cég. Zso-
hár Árpád szerint az önrész 
rendelkezésre áll, és számí-
tásba kell venni azt is, hogy a 
Pendola 270 milliót költött 
eddig a Petőfire. 

Érdekesség azonban, hogy 
éppen a legutóbbi ülésen 
hagyta jóvá a képviselő-testü-
let a másik szállodaprojekttel 
kapcsolatos ingatlanügyletet. 
A Szeviép résztulajdonosa-
ként ismert Bárányi Sándor 
cége, a Complex-99 Kft. az 
egykori úttörőház helyére és 
mellé terveztetett egy 39 szo-
bás hotelt, és ehhez a fejlesz-
téshez szintén uniós támoga-
tást szeretne nyerni. Vagyis 
Szentesről két projekt is verse-
nyezne a pályázati forrásért. 

pos korában derült ki, hogy ve-
sekárosodással járó, úgyneve-
zett Alport-szindrómában szen-
ved. Édesanyja szigorú diétájá-
nak és önfegyelmének köszön-
hetően eddig sikerült elkerülnie 
a művesekezelést, illetve a vese-
átültetést, állapota azonban az 
elmúlt fél évben annyit romlott, 
hogy szükség volt beavatkozás-
ra. Bár halottból származó vesét 
átlagosan 3 év alatt kaphatnak 
a betegek, a fiúnak nem kellett 
végigvárnia ezt az időt, édesap-
ja ugyanis azonnal felajánlotta 
egyik veséjét - ami szerencsére 
teljesen megfelelt a fiának. 

Elsőként - fél 9-től 11 óráig 
- az édesapából vették ki la-
paroszkópos eljárással, kis 
vágást ejtve egyik veséjét, 
majd azt 2 órás műtéttel rög-
tön beültették a fiának - árult 
el részleteket Lázár profesz-
szor, az apát műtő team veze-
tője. Zolinak Szenohradszky 
Pál, a transzplantációs osztály 
főorvosának vezetésével egy 
másik team ültette be az új ve-
sét. - Bár a műtét sikerült, azt 
csak pár nap múlva lehet biz-
tosan kijelenteni, hogy sike-
res is volt - fogalmazott teg-
nap Lázár professzor. 

4,575 millió a szegedi 
nyugdíjaskluboknak 
ÁTADTA tegnap az idei önkor-
mányzati idősügyi alapból a 
második félévben támogatott 
nyugdíjasszervezetek pénzét 
Solymos László szegedi alpol-
gármester. 47 pályázó közül 37 
közösség kapott támogatást 
összesen 4 millió 575 ezer fo-
rint értékben. Ebből a keretből 
segítik az olyan idősügyi tanács 
által szervezett programokat is, 
mint a nyugdíjasbál, kistérségi 
Ki mit tud?, számítógépes tan-
folyam, egészségnap, bogrács-
fesztivál, idősek világnapja. 

Ennyibe kerülhet a mulasztás. A rendelet szerint a képviselő alapdi-
ját - ez most bruttó 111 ezer 800 forint - 25 százalékkal csökkentik, ha 
fél év alatt a közgyűlési ülések több mint felén nem vesz részt, és a hi-
ányzását nem igazolja. Amennyiben az ülések több mint negyedén nincs 
ott, 12,5 százalékkal csökken az alapdíj. A városatyák most egy bizottsá-
gi tagságért - az alapdf|on felül - 27 ezer 950 forintot kapnak. 50 ezer 
310 forintot, ha két bizottság tagjai, 100 ezer 620 forintot, ha a bizott-
ságban elnöki pozíciót töltenek be. Ha hat hónap alatt az ülések több 
mint feléről maradnak távol, akkor 25 százalékkaL ha több mint negye-
déről, 12,5 százalékkal csökken a díjuk. Az előterjesztés szerint a „lógá-
sért" büntetik a bizottságok külső tagjait is. A szankció hat hónapra szól. 

Lehullott 
egy csillag 
a Petőfiről 

A mostani állapotában csillag alatti Petőfi Szállóból ha nem is öt-, de 
négycsillagos hotel lehet 2011-ben. FOTÓ: TÉSIK ATTILA 

Rágalmazási per: csak jövőre tárgyalják. Még nem tűzték ki, és 
várhatóan idén már nem is tárgyalja a szentesi bíróság azt a rágalma-
zási ügyet, amelynek Kozák János és a Pendola Kft. a két érintettje. 
Amiatt pereskednek, mert Zsohár Árpád szerint a fideszes képviselő 
valótlant állított, amikor azt mondta, hogy a Pendola engedélyek nélkül 
bontotta a Petőfit. 

Zoli megkapta az új veséjét 

Ingyenes HPV elleni 
oltás Szegeden is? 
S Z E G E D 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Ingyenessé tenné a méhnyak-
rák elleni védőoltást 13 éves 
lányoknak a Fidesz-frakció. 
Farkasné Pocsai Blanka és Ba-
logi Dániel egyéni képviselői 
indítványát a pénteki közgyű-
lés tárgyalja. A képviselők 
számítása szerint a városnak 
ez 27 millió forintjába kerül-
ne, de döntés kérdése, hogy 
csak az önkormányzati isko-
lák hetedikesei tartoznának a 
körbe (körülbelül 300 lány), 
vagy más fenntartású intéz-
mények tanulóit is bevennék. 

A két politikus szerdai sajtó-

tájékoztatóján elhangzott: Ma-
gyarországon évente 1000-
1200 új méhnyakrákos esetet 
mutatnak ki, évente 400 nő be-
le is hal. A fertőzés 75 százaléka 
15-24 éves korban következik 
be. A HPV elleni védőoltást az 
orvosok kimondottan azoknak 
ajánlják, akik még nem élnek 
szexuális életet. 

Felmérések szerint a beoltot-
tak 80 százaléka később meg-
fontoltabb szexuális kapcsola-
taiban, 90 százalékuk rendsze-
resen jár rákszűrésre. Az ország 
80 településén már ingyenes az 
egyébként 90 ezer forintba ke-
rülő védőoltás - például Hód-
mezővásárhelyen is. 

A tudomány napjai 
A M A G Y A R T U D O M Á N Y ÜN-
NEPÉNEK idei mottója: a tudo-
mány és az innovatív környezet. 
A november végéig tartó ren-
dezvénysorozat tegnapi szegedi 
megnyitóján Dékány Imre, az 
MTA SZAB elnöke hangsúlyozta: 
a kreativitás és az innováció 
szorosan összefügg. Az emberi 
elme találékonyságát, a kreativi-
tás hitelességét jelenti, valamint 
szakmai igényességet, felelőssé-
get feltételez. Botka László pol-
gármester rámutatott, a Biopo-
lisz program megszületése óta 
az önkormányzat és az egyetem 
45 magyar, 33 nemzetközi sza-
badalmat hozott létre, és 350 új 
munkahely jött létre. Kiemelte: 
az idei az ELI program éve, Sze-
ged lehet az első város, ahová 
európai uniós fejlesztésű kutató-
intézet kerülhet egy nemzetközi 
együttműködés keretében. 

100 millió forint városrészi közterekre 

A József Attila sugárút 136-138. számú panelházak előtti tér átadásával zárult tegnap Szegeden a város 
idei költségvetéséből elkészült makkosházi, újrókusi és Északi városrészi közterek felújítása. Összesen 100 
millió forint értékben 9000 négyzetméternyi aszfaltfelület létesült, 13 ezer négyzetméteren pedig parkosítot-
tak - jelentette be az ünnepségen Botka László polgármester. Az új tér több mint 24 millió forintból díszbur-
kolatot, díszvilágítást, automata öntözőrendszert és 18 utcabútort, vagyis padot, szemetest, virágtartót ka-
pott, valamint egy, a városban is egyedülálló süllyesztett szökőkúttal egészült ki. fotó: segesvári csaba 


